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Zápis o schůzi VK Dubské skály, konané dne 19.4.2008 v Heřmánkách čp. 1  
  
Přítomni: Otto Cihelna st., Oto Cihelna ml., Jiří Hnilica, Zdeněk Hubka, Vojtěch Král, Luboš Martínek, 
Václav Heininger, Radek Mikuláš, Vladislav Strnad, Jaroslav Šťastný, Jiří Guttenberg  
 
Omluveni: Pavel Henke, Jan Chrpa, Josef Kunzo 
Nepřítomen: Roman Líbal 
Dále přítomni: Slávek Valda – CHKO Kokořínsko, Karel Berndt – zást. regionu Střední Čechy v CVK 
 
Program:  
1. připomínky k zápisu z 3.11.07  
2. stav prodeje průvodce, umístění na stránkách ČHS   
3. Informace o jednání a statusu CVK 
4. správcovská činnost, prvovýstupy   
5. výměna materiálu, proplácení  
6. ochrana přírody 
7. věže v oblasti u Vlkova 
8. nové prvovýstupy – návrh na omezení 
9. evidence cest na neschválené objekty, postoj ke zrušeným či neevidovaným objektům 
10.termín příští schůze 
  
1. Připomínky k zápisu z 3.11.2007  
Proti zápisu z minulé schůze OVK nejsou námitky a byl schválen v tom znění, v jakém byl rozeslán. 
 
2. Informace o jednání a statusu CVK   
Otto Cihelna informoval, že zástupcům ČHS předal elektronickou databázi cest v Dubských skalách. 
ČHS jako protihodnotu odkoupil 72 ks průvodce Dubské skály, které byly distribuovány na valné 
hromadě ČHS. Podle informací z Vod-ky je stav prodeje průvodce uspokojivý. Arnold (Německo) za 
dodané kusy dosud nezaplatil. Kdybyste měli příležitost mu to nějak připomenout, tak prosím to 
udělejte.  
  
3. Informace o jednání a statusu CVK 
R. Mikuláš a K. Berndt informují o stavu v CVK. Jiří Rosol rezignoval na funkci předsedy CVK a 
pracovní skupina ustanovená na loňské podzimní schůzi CVK předložila návrh nového statutu CVK a 
OVK. Ten byl na jarní schůzi CVK ve Škrovádu odsouhlasen k předložení výkonnému výboru ČHS. 
Na místě vznesla předsedkyně svazu A. Čepelková některé námitky – uvidíme, jaký bude další vývoj, 
situaci v OVK Dubské skály ale zřejmě nijak zásadně neovlivní  - naše činnost se snadno vejde do 
vytyčených mantinelů. Dočasným předsedou CVK je Vladimír Wolf (Jižní Morava), která byl též 
navržen jako kandidát na řádného předsedu – což ovšem výkonný výbor nemusí akceptovat. 
Na různých úrovních se vedou diskuze o případné právní odpovědnosti správců skal resp. 
prvovýstupců za kvalitu osazeného jištění (resp. jak tuto odpovědnost vyloučit nebo rozumně omezit) 
a také za regulaci užití magnézia. 
V praxi se zdá být udržitelný pouze status, že správci skal budou za péči o skály placeni v rozsahu 
předem odhadnutém a objednaném. Jinak bude brzy zájem o tuto práci mizivý. 
 
4. správcovská činnost, prvovýstupy 
Ottovi Cihelnovi byly předány nové a nově zjištěné cesty (malý počet s ohledem na předchozí zimní 
období). Nové cesty nejsou problematické a byly schváleny s výjimkou dvou výstupů na Bábovku 
(Česká Lípa), které se kryjí s již dříve uskutečněnými cestami. 
 
5. výměna materiálu, proplácení  
Materiál už nebude rozvážen předsedou CVK na schůze, ale bude k dispozici pouze v centrálním 
skladu v Praze. Předseda OVK ani nikdo jiný bohužel neměli čas jej vyzvednout - úřední hodiny jsou 
omezené - a na schůzi přivézt – přislíbili tak učinit Josef Kunzo a Václav Heininger počátkem května 
t.r. Pak bude materiál k dispozici u Luboše Martínka – R. Mikuláš avizuje tuto skutečnost e-mailem.  
Proplácení: ceníky platné pro rok 2008 a formuláře Dohody o provedení práce rozdal R. Mikuláš 
vytištěné a jsou též ke stažení na webu Horosvazu. Nebuďte prosím líní je používat!  
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6. Ochrana přírody 
S. Valda informuje, že s Romanem Líbalem vytipovali dvě místa, kde by bylo účelné brigádně provést 
drobné terénní úpravy – okolí studánky na Rači a okolí Litoměřické věže u Blíževedel. Na Vlhošti, 
v Planém dole a v S části Rače tč. hnízdí dravci, dodržujte zákazy lezení a případně zjištěná hnízda 
v dalších oblastech hlaste. 
V oblasti mezi Čapem a Vlhoští dochází k divokému a nekoordinovanému ničení trampských kempů. 
Jakkoli většina z nich je z hlediska ochrany přírody problematická, jejich likvidace může mít ještě horší 
následky – plašení hnízdících ptáků, konflikty, ničení soukromého majetku. Pokud byste se k takovéto 
činnosti  náhodou nachomýtli, prosíme o fotografickou či jinou dokumentaci, aby mohli být původci 
postiženi.  
 
7. Věže v oblasti Vlkova   
Otázka evidence či způsobu evidence dvou minule probíraných skal u Vlkova byla odložena, protože 
ani správce a současně prvovýstupce na jednu z věž, ani autor cesty na druhou věž se na schůzi 
nedostavili.  
 
8. Nové prvovýstupy – návrh na omezení  
S ohledem na problematičnost některých (nemnoha) nově vznikajících cest a objektů padl návrh, aby 
bylo nutné o prvovýstupy předem žádat OVK. Plošně tento návrh odhlasován nebyl, správci však byli 
vyzváni, aby na příští schůzi připravili seznam objektů ve svých obvodech, kde by takovéto omezení 
bylo účelné (např. proto, že uskutečněné cesty jsou již blízko u sebe a nenabízejí se logické nové 
varianty, nebo proto, že nový nelogický a posléze zrušený výstup by mohl věž znehodnotit).  
 
9. Evidence cest na neschválené objekty, postoj ke zrušeným či neevidovaným objektům 
OVK v uplynulých letech některé objekty opakovaně prohlásila za lezecky nevýznamné, byly však 
znovu zlézány a autoři výstupů se domnívali, že jsou prvovýstupci (příklad: Makovička u Nedvězí). 
Proto je nutné, aby správci skal evidovali i objekty tzv. zrušené.  
Možným částečným řešením je některé objekty „rehabilitovat“ ještě dříve, než je někdo znovu zleze. 
Z diskuze vyplynuly následující okolnosti: 1. Podle pravidel platných až do 90. let měla OVK právo 
objety neuznat za lezecké, pokud se nejednalo o věže vyšší než 6,5 m – dnes platí pravidla jiná, takže 
není důvod, aby za prvovýstupy nebyly uznány průstupy novější. 2. K postupné rehabilitaci starších 
objektů nicméně přistupují správci sami, nap. věže na Drnclíku byly zlezeny už v polovině 80. let, ale 
do průvodce z r. 1989 zařazeny nebyly – až do pozdějších. Nic nebrání tomu starší výstupy ex post 
uznat. 3. Současní správci skal mnohé zrušené resp. neevidované objekty ani neznají, např. pokud se 
správci měnili a prvovýstupce už nepůsobí ve VK nebo ani nežije (Želízy, Pavel Šťovíček, cesty Borka 
Metala). 4. Nejedná se o zásadní problém, max. o dvacet skal, které nejsou moc významné. 5. 
Pokusíme se do příští schůze připravit jejich seznam.  
 
10.Termín příští schůze 
8.11.2008, předběžně v sokolovně ve Mšeně. Zhruba 10 dní před termínem připomenu e-mailem resp. 
telefonem. 
  
 
 
 
 
 
 
 

Zapsal 13.5.2008: Radek Mikuláš 


